
Zpráva o hospodaření sboru za rok 2022

Milí bratři a milé sestry,

na začátku roku 2022 došlo, z účetního hlediska, k velké změně – náš sbor se sloučil se sborem v 
Kralovicích. Z pohledu faráře je to možná zjednodušení situace, z pohledu účetní je první rok složitější.
Těžko se dal odhadnout rozpočet sboru, a postupné „nabíhání“ a následné řešení účetních položek 
přinášelo problémy, které se většinou do konce roku podařilo vyřešit.

V loňském roce byly vykonány a odeslány všechny celocírkevní sbírky schválené usnesením synodu a 
seniorátní sbírka pro podpůrný fond. Kromě těchto sbírek, byly vybrány a odeslány sbírky pro jiné 
účely, o kterých rozhodlo staršovstvo sboru. Celková výše těchto sbírek byla  16 925 Kč. Největší část 
této sbírky byla odeslána  na pronásledované křesťany (8 640 Kč), dále se přispělo na rekonstrukci 
sborového domu ve Zhořci a do tříkrálové sbírky. V požadované výši byly odeslané i odvody do 
personálního fondu, seniorátní i celocírkevní reparƟce, jak je uvedeno ve výkazu hospodaření.

Staršovstvo mě požádalo, abych analyzovala výdaje sboru také z pohledu navyšujících se odvodů do 
personálního fondu, a k tomu se vztahujících příjmů od členů sboru. Přestože jsou jednotlivé výdajové
položky v uplynulých letech proměnlivé, porovnání odvodů reparƟc a PF  a ostatních výdajů v roce 
2021 a 2022 byl výsledný rozdíl téměř shodný. Mohlo by se zdát, že vysokou částku odvodů do PF 
pokrývá většina  příjmů.  Nevím., zda vás to překvapí, ale církevní odvody činily 59 % a ostatní výdaje 
41 % (rozdíl byl pouze v deseƟnách procent). Do tohoto výpočtu jsem zahrnula skutečné výdaje nikoli 
náklady. Podrobné členění výdajů minulého roku najdete v přiložené tabulce.

Výsledkem hospodaření v loňském roce byla ztráta ve výši 18 243 Kč. Ztráta je způsobena hlavně ơm, 
že do nákladů sboru se zahrnují i odpisy majetku, které jsou dost vysoké. Proto se může zdát, že 
pokud výdaje sboru (kromě plánovaných invesƟc) nebudou vyšší ani v roce 2023, zvýšený finanční 
nárok personálního fondu by se podařilo zajisƟt. Velkou otázkou ale vždy zůstává, zda nebudou nějaké
mimořádné výdaje, na které je třeba mít rezervu.

V loňském roce jsme obdrželi stejně jako předchozí roky provozní dotaci od obce Chrást ve výši 10 000
Kč  a příspěvek seniorátního výboru 10 000 Kč na tzv. Malé projekty. Tato částka byla vyplacena 
účinkujícím v Chrástu a Kralovicích. Od Diakonie obdržel sbor 25 000 Kč na pokryơ nákladů spojených 
s ubytováním Ukrajinců.

Podrobné členění nákladů a výnosů naleznete v přiložené tabulce, případné vysvětlení nebo doplnění 
je možné v diskuzi.

Jako každoročně se obracím na všechny dárce, kteří přispívají na sborový účet, aby nezapomínaly 
uvádět účel platby. 

Závěrem bych chtěla bych požádat staršovstvo sboru, zda by se na zvláštní schůzi mohly projednat 
hospodářské otázky.

V Plzni 15. 3. 2023
Marta Esterlová


